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 Iráčtí křesťané v našem regionu             

Přijeli jednu únorovou 
noc na středisko Karmel 
do Smilovic. Podnikli 
cestu dlouhou několik 
tisíc km, opustili vše, 
svoji zemi, dům, přátele, 
poslední jistoty, které 
měli, aby přijeli do země, 
kde je mnozí nechtějí. 
Uprchli před 
pronásledováním proto, 
že jsou křesťané. 
Uprchli, aby si zachránili 
holý život. Když vystoupili z letadla se zavazadly, 
které teď znamenají celý jejich domov, vrhli se na 
ně novináři, lační senzace. Potěšilo mě, že nikde 
nebyly nenávistné transparenty a lidé hrozící pěstí. 
Naopak přišly pražské rodiny, které donesly pro 
uprchlíky drobné dárky. Usazení do autobusu a 
transport směr Jihlava, kde vystoupila část 
pasažérů, poté Brno, kde zůstala další část rodin 
s dětmi a nakonec Smilovice. To je již hluboká noc 
a unavené cestující vítají zasněžené Smilovice. 
Zde najdou dočasné útočiště, než dostanou 
bydlení. Tady složí hlavu paní, která je úplně sama, 
přišla o rodinu a v Bagdádu nemohla najít práci, 
protože její příjmení připomíná židovský původ. 
Tady najde domov rodina, která opustila 
vlastnoručně vybudovaný dům, musela se skrývat, 
přišla ve válce o některé členy rodiny a jejíž otec 
říká, že chce být platným členem naší společnosti, 
chce si najít práci a nechce být na obtíž.  
             Odjíždím v hluboké noci (nebo spíš brzy 
ráno) ze střediska Karmel, kde jsou kromě spících 
iráckých rodin s dětmi také dobrovolníci, přichystáni 
pomáhat v kuchyni, pomáhat s dětmi, s jazykovým 
vzděláváním, s provozem atd. Věřím, že lidí 
ochotných pomoci bude přibývat. Že postupem 
času z nás vyprchá nenávist a strach a že v těch, 
kdo k nám přišli, aby si zachránili holý život, 
uvidíme sestru a bratra.    
   

Pavla Golasowská 
poslankyně PSP ČR  
 
 

Žáci ZŠ Koperníkova už sportují v 
nové tělocvičně 

Rozsáhlou rekonstrukcí prošla v uplynulých 
měsících tělocvična základní školy na ulici 
Koperníkově. Ze starého nevyhovujícího prostoru, 
do něhož zatékalo, vznikla moderní tělocvična, 
která nabízí dětem potřebné zázemí odpovídající 

současným trendům. Rekonstrukci se podařilo 
realizovat díky účelové dotaci z Regionálního 
operačního programu Moravskoslezsko ve výši 
14,8 milionů korun. Celkově přišla rekonstrukce 
tělocvičny na více než 23 milionů korun. Slavnostní 
otevření tělocvičny proběhlo ve středu 2. března za 
účasti vedení města, představitelů školy, 
zhotovitele a dalších hostů.  
 

 
 
„Rozhodli jsme se, že do rekonstrukce půjdeme i v 
případě, že bychom dotaci z Evropské unie 
nezískali, protože tělocvična už modernizaci 
potřebovala jako sůl a byla nevyhnutelná. Nakonec 
se podařilo to, že téměř 100 procent způsobilých 
výdajů bude pokryto ze zmiňovaného Regionálního 
operačního programu. Druhou dobrou zprávou je, 
že to není ani první ani poslední tělocvična, která 
se změnila k lepšímu. Naposledy to byla tělocvična 
ZŠ Dany a Emila Zátopkových na ulici 
Jablunkovské a teď se mohou těšit děti i učitelé 
polské školy na ulici Nádražní a Jubilejní 
Masarykovy školy, kde už pracujeme na dalším 
projektu rekonstrukce tělocvičny. Uděláme všechno 
pro to, aby do dvou let mohli žáci cvičit v nových 
prostorách,“ uvedla starostka města Věra 
Palkovská a zároveň poděkovala všem 
zainteresovaným za zdařilou stavbu.  
V rámci rekonstrukce tělocvičny v ZŠ Koperníkova 
bylo nutné provést izolaci proti spodní vodě a 
generální opravu střechy, na níž byly odstraněny 
původní vrstvy a položena nová kvalitní izolace. 
Rekonstrukcí prošla také stávající přístavba, došlo 
k zateplení budovy a k výměně oken a dveří. Uvnitř 
se pak provedly nové rozvody elektřiny, vody i 
topení. Nově mají žáci k dispozici i gymnastický sál 
se zrcadly. Rekonstruovány byly i šatny, toalety a 
sprchy, které byly díky modernizaci zpřístupněny 
také lidem se zdravotním postižením. V samotné 
tělocvičně pak byla položena nová sportovní 
multifunkční podlaha. 



 

 

 

 
 
„Věříme, že tělocvična bude dobře sloužit žákům 
školy i sportovcům z řad širší veřejnosti další 
dlouhé roky,“ dodal místostarosta města Michael 
Trojka. 
 

Tisková zpráva města Třinec 

 
 

Výroční členská schůze 

Dne 29. února 2016 se 
uskutečnila Výroční 
členská schůze naší 
třinecké MO KDU-ČSL.  
Na 17. hodinu dorazilo 
15 členů a přítomni byli i 
dva hosté - pan Ing. 
Bohuslav Niemiec a paní 
Jana Osobová. 
Zúčastnění byli 
seznámeni s aktuálními 
informacemi o činnosti 
MO KDU-ČSL v 
Havířově a o působení Mgr. Pavly Golasowské 
v PS v Praze a politických „náladách“ v parlamentu. 
Pavla nám následně přiblížila a objasnila situaci 
kolem uprchlíků ve Smilovicích. Zprávu o činnosti 
MO KDU-ČSL připravil a odprezentoval předseda 
Ing. Michael Trojka a je nutno říci, že i přes malou 
členskou základnu toho v Třinci organizujeme 
vcelku hodně. Jeho zpráva obsahovala informace o 
činnosti výboru, zastupitelstva města Třinec, o 
komisích rady a výborů a o jeho práci coby 
místostarosty města. Zprávu o hospodaření a 
finanční plán MO KDU-ČSL na další rok přednesl 
Ing. Wiesław Wania. 
Důležitým jednacím bodem byla doplňovací volba 
orgánu MO KDU-ČSL. Z osobních důvodů naši 
organizaci opouští Stanislav Ott. Na jeho místo byl 
jednohlasně zvolen Mgr. Jaroslav Turoň. Tímto 
bych chtěl osobně i za celou MO KDU-ČSL Třinec 
Standovi poděkovat za jeho obětavou práci, 
kreativitu a vnášení zajímavých a věcných podnětů. 
Díky!! 
Posledním bodem byla prezentace a diskuse 
ohledně plánu práce na letošní rok. Budeme se 
těšit na Vaši účast a pevně věříme, že tyto akce 
obohatí kulturní a společenský život na Třinecku.  
 

K jednotlivým akcím roku 2016: 

   děkovná mše svatá za živé a zemřelé členy MO 
KDU-ČSL se uskuteční v neděli 17. 4. v 8 hodin 
v třineckém farním kostele sv. Alberta 
Jeruzalemského; 

   ve stejný den tj. také v neděli 17. 4.,  proběhne 
akce „muffiny“ (po každé mši svaté 
budou  rozdávány členy MO KDU-ČSL muffiny 
oproti dobrovolnému daru, který bude použit na 
činnost MO KDU-ČSL a na volby); 

    v neděli 29. 5. proběhne smažení vaječiny pro 
všechny členy a příznivce MO KDU-ČSL;  

    v sobotu 13 .8. se bude konat pěší pouť 
z Českého Těšína do Frýdku-Místku; 

   v sobotu dne 17. 9. (den před naší farní poutí) 
proběhne 3. ročník pěší poutě kolem třineckých 
křížů; 

    v sobotu 15.10. se uskuteční další ročník 
„Vinobraní“.         

Další potřebné informace k jednotlivým akcím 
budou upřesněny v příštích zpravodajích, na 
webových stránkách http://www.kdutrinec.cz/ 
případně ve farním časopise MOST.  

 
 
Děkujeme všem členům a sympatizantům za 
podporu!! 

   
Wiesław Wania, 
zastupitel města Třince za KDU-ČSL 
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